
OOG. 0002.I.2014 

P r o t o k ó ł 

z I Sesji Rady Gminy Kaźmierz 

z dnia 1 grudnia 2014 r. 

  

I Sesja Rady Gminy Kaźmierz kadencji 2014 - 2018 została zwołana przez Komisarza 

Wyborczego w Pile na dzień 1 grudnia 2014 r. (zawiadomienie stanowi załącznik nr 1 do 

niniejszego protokółu). Odbyła się ona w Gimnazjum im. Adama Mickiewicza w Kaźmierzu  

o godz. 17.00.  

  

Otwarcie sesji. 

Uroczystego otwarcia obrad dokonał radny senior Pan Bogdan Hałaszkiewicz. Na wstępie 

poprosił Przewodniczącego Gminnej Komisji Wyborczej Pana Janusza Stróżyka o wręczenie 

nowo wybranym radnym oraz wójtowi stosownych zaświadczeń, co uczynił wraz z innymi 

członkami Komisji.  

Następnie radni złożyli ślubowanie – radny senior odczytał tekst przysięgi, a wyczytywani 

kolejno radni wypowiadali słowo ,,ślubuję”, dodając według uznania ,,Tak mi dopomóż Bóg”.  

W dalszej kolejności ślubowanie złożył wójt gminy Zenon Gałka wypowiadając słowa 

uroczystej roty: 

„Obejmując urząd wójta gminy, uroczyście ślubuję, że dochowam wierności prawu, a powierzony mi 

urząd sprawować będę tylko dla dobra publicznego i pomyślności mieszkańców gminy”. Następnie 

dodał słowa „Tak mi dopomóż Bóg". Z chwilą złożenia ślubowania Zenon Władysław Gałka 

objął obowiązki Wójta Gminy Kaźmierz. 

  

Sprawy regulaminowe. 

Na podstawie listy obecności Przewodniczący obrad – radny senior, stwierdził kworum, 

obecnych było 15 radnych (listy obecności radnych, sołtysów, gości  stanowią załączniki nr 

2, 3, 4 i 5 do niniejszego protokołu). Następnie odczytał proponowany przez Komisarza 

Wyborczego porządek obrad. 

 

Wybór Przewodniczącego Rady. 

W dalszej kolejności odbyła się procedura wyboru Przewodniczącego Rady Gminy. Radny 

senior pan Bogdan Hałaszkiewicz wspomniał, że projekt pierwszej uchwały w sprawie 

regulaminu głosowania wyboru Przewodniczącego i Wiceprzewodniczącego Rady Gminy na 



kadencję 2014 – 2018 radni otrzymali w materiałach sesyjnych. Objaśnił krótko zasady 

głosowania, do których nikt z radnych nie wniósł uwag, w związku  

z czym, radny senior uznał, że przy braku głosów sprzeciwu regulamin przyjęto przez 

aklamację, a w konsekwencji uchwałę (uchwała Nr I/1/2014 w sprawie Regulaminu 

głosowania wyboru Przewodniczącego i Wiceprzewodniczącego Rady Gminy na kadencję 

2014-2018 stanowi załącznik nr 6 do protokołu). Następnie poprosił o podanie kandydatur na 

Przewodniczącego Rady. Radny Grzegorz Skabara zgłosił radną Arletę Wojciechowską, 

natomiast radny Bogusław Wurst zgłosił kandydaturę radnego Tomasza Augustyna. Oboje 

kandydaci wyrazili zgodę.  Dla przeprowadzenia tajnego głosowania w sprawie wyboru 

Przewodniczącego Rady Gminy, radni wyłonili spośród siebie członków komisji skrutacyjnej. 

Zgłoszono kandydatury radnej Zdzisławy Śmieszek, radnej Sylwii Kubali oraz radnego 

Grzegorza Skabara. Odbyło się głosowanie, w wyniku którego jednogłośnie 15 głosami ,,za” 

podjęto uchwałę Nr I/2/14 w sprawie wyboru Komisji Skrutacyjnej. Uchwała stanowi 

załącznik nr 7 do protokołu. 

Komisja Skrutacyjna przystąpiła do prac. Wydrukowano, przeliczono i ostemplowano karty 

do głosowania, rozdano je radnym, którzy dokonali wyboru i wrzucili kolejno karty do urny. 

Komisja udała się na liczenie głosów. Jak odczytała Przewodnicząca Komisji Zdzisława 

Śmieszek w wyniku głosowania tajnego na Przewodniczącego Rady Gminy na kadencję 2014 

– 2018 wybrano radną Arletę Wojciechowską. Stosunek głosów przedstawiał się następująco: 

w głosowaniu brało udział 15 radnych, wszystkie głosy były ważne: ,,za” kandydaturą radnej 

Arlety Wojciechowskiej oddano 11 głosów, ,,za” kandydaturą radnego Tomasza Augustyna 

oddano 4 głosy (protokół Komisji Skrutacyjnej oraz karty do głosowania stanowią załącznik 

nr 8 do niniejszego protokołu, natomiast uchwała Nr I/3/10 w sprawie wyboru 

Przewodniczącego Rady Gminy stanowi załącznik nr 9. 

Nowo wybrana Przewodnicząca Rady Gminy podziękowała radnym za zaufanie i dokonanie 

wyboru jej osoby na powyższe stanowisko. Następnie przejęła obowiązki prowadzenia sesji 

od radnego seniora.  W tym momencie o zabranie głosu poprosił radny Jerzy Kamiński. 

Wręczył na ręce Przewodniczącej Rady zgłoszenie o utworzeniu Klubu Radnych pod nazwą 

,,Przyjazna Gmina”. Członkami klubu, zgodnie ze zgłoszeniem są: 

 Zdzisława Maria Śmieszek 

 Adam Gidaszewski 

 Grzegorz Skabara 

 Arleta Maria Wojciechowska 



 Jerzy Kamiński 

 Andrzej Marciniak 

 Leszek Szymkowiak 

 Tadeusz Kaczmarek 

 Paweł Ratajczak 

Przewodniczącym Klubu wyznaczono radnego Jerzego Kamińskiego (zgłoszenie stanowi 

załącznik nr 10 do niniejszego protokołu).  

W imieniu Klubu Radnych pan Kamiński wniósł o poszerzenie porządku obrad  

o dodatkowe uchwały: w sprawie wyboru Wiceprzewodniczącego Rady Gminy oraz  

w sprawie zmiany Statutu Gminy Kaźmierz. Radny Tomasz Augustyn zabierając głos 

powiedział, iż uważa, że nad statutem powinna odbyć się szersza dyskusja. Radny Jerzy 

Kamiński odpowiadając posłużył się argumentami zawartymi w uzasadnieniu do uchwały. 

Mianowicie cyt. ,,Zgodnie ze Statutem Gminy Kaźmierz Rada Gminy realizuje swoje zadania 

m.in. poprzez powołanie Komisji Stałych. Zakres działania dotychczasowych Komisji Stałych 

określa uchwała Rady Gminy Kaźmierz podjęta w 1998 r. a więc 16 lat temu. W tym czasie 

nastąpiło znaczne przewartościowanie problemów pojawiających się przed naszą gminą. 

Szczególnie w okresie minionej kampanii wyborczej uwypukliła się grupa tematów, które są 

obecnie bardzo istotne zarówno dla mieszkańców jak i dla władz gminy. Do takich zagadnień 

zaliczyć należy szeroko rozumianą strategię rozwoju, problem ładu przestrzennego  

i konfliktów z nim związanych, gospodarkę komunalną i bezpieczeństwo Gminy. W tym 

stanie rzeczy zachodzi konieczność powołania Komisji Rozwoju, Ładu Przestrzennego, 

Gospodarki Komunalnej i Bezpieczeństwa. Powołanie w Statucie przedmiotowej komisji, 

która swoim przedmiotem działania obejmie zagadnienia dotychczas realizowane przez inne 

komisje stałe, powoduje konieczność zmiany nazw tych komisji. W konsekwencji 

proponowanej zmiany Statutu Gminy Kaźmierz w tym zakresie konieczne będzie również 

podjęcie przez Radę Gminy Kaźmierz uchwały w sprawie określenia przedmiotu działania 

Komisji Stałych.” Jak tłumaczył dalej, zamiast czterech dotychczasowych komisji stałych, 

powstała by dodatkowo piąta. Przed sesją rozdano radnym projekt uchwały, który 

szczegółowo określa ten temat. Radny Tomasz Augustyn wycofał w tym momencie wniosek 

formalny. Przewodnicząca Rady przystąpiła zatem do przegłosowania poprawek do porządku 

obrad, który radni jednogłośnie przyjęli.  

 

 



Wybór Wiceprzewodniczącego Rady.  

W dalszej kolejności odbyła się procedura wyboru Wiceprzewodniczącego Rady Gminy. 

Przewodnicząca Rady spytała radnych czy wyrażają zgodę, by Komisja Skrutacyjna pozostała 

w tym samym składzie. 14 radnych opowiedziało się ,,za”, 1 był ,,przeciw” - uchwała Nr 

I/4/14 w sprawie wyboru Komisji Skrutacyjnej stanowi załącznik nr 11 do niniejszego 

protokołu. Następnie poprosiła o podanie kandydatur na Wiceprzewodniczącego Rady 

Gminy. Radny Grzegorz Skabara zgłosił radnego Jerzego Kamińskiego, natomiast radny 

Bogusław Wurst zgłosił kandydaturę radnego Tomasza Augustyna. Oboje kandydaci po 

zapytaniu przez Przewodniczącą Rady wyrazili zgodę na kandydowanie.   

Komisja Skrutacyjna ponownie przystąpiła do prac. Wydrukowano, przeliczono  

i ostemplowano karty do głosowania, rozdano radnym, którzy dokonali wyboru i wrzucili 

kolejno karty do urny. Komisja udała się na liczenie głosów. Jak odczytała Przewodnicząca 

Komisji Zdzisława Śmieszek w wyniku tajnego głosowania na Wiceprzewodniczącego Rady 

Gminy na kadencję 2014 – 2018 wybrano radnego Jerzego  Kamińskiego. Stosunek głosów 

przedstawiał się następująco: w głosowaniu brało udział 15 radnych, wszystkie głosy były 

ważne: ,,za” kandydaturą radnego Jerzego Kamińskiego oddano 9 głosów, ,,za” kandydaturą 

radnego Tomasza Augustyna oddano 6 głosów (protokół Komisji Skrutacyjnej oraz karty do 

głosowania stanowią załącznik nr 12 do niniejszego protokołu, natomiast uchwała Nr I/5/10 

w sprawie wyboru Wiceprzewodniczącego Rady Gminy stanowi załącznik nr 13. 

Wiceprzewodniczący Rady Jerzy Kamiński podziękował za powierzenie tej zaszczytnej 

funkcji. Jak dodał, różne były drogi, które przywiodły radnych na tę salą, ale, przytaczając 

słowa jednego z klasyków, powiedział, że cyt. ,,nieważne skąd przybywacie, ważne dokąd 

zmierzacie”. Uważa, że rada powinna zmierzać ku jednemu celu – dobru gminy Kaźmierz 

oraz jej obywateli. Zaapelował o współpracę, by ten cel osiągnąć. Ze swej strony zapewnił, że 

zrobi wszystko dla dobra rady i gminy.  

Kolejna uchwała dotyczyła zmiany Statutu Gminy Kaźmierz. Jak wspomniała 

Przewodnicząca Rady uzasadnienie zostało już odczytane, jednak Wiceprzewodniczący Rady 

pozwolił sobie przytoczyć zmianę par. 13: 

,,§ 13. 1. Rada powołuje następujące stałe komisje: 

1) Rewizyjną, 

2) Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych, 

3) Budżetu i Finansów, 

4) Rozwoju, Ładu Przestrzennego, Gospodarki Komunalnej i Bezpieczeństwa, 

5) Rolnictwa i Ochrony Środowiska. 



2. Radny może być członkiem najwyżej dwóch komisji stałych. 

3. W czasie trwania kadencji Rada może powołać doraźne komisje do wykonania 

określonych zadań, określając ich skład i zakres działania.  

4. Przewodniczącego Komisji, Zastępcę Przewodniczącego Komisji oraz Sekretarza 

wybiera komisja ze swego grona z zastrzeżeniem § 118 ust. 1 (paragraf dot. Komisji 

Rewizyjnej, którą powołuje cała rada gminy). 

5. Liczba członków komisji stałych wynosi od 5 do 7 z zastrzeżeniem ust. 6 i § 118  

ust. 1. „ 

Radny wyjaśnił, skąd propozycja zapisu od 5 do 7 członków. Otóż rada gminy liczy 15 

radnych i każdy może pracować w dwóch komisjach. Jest jakby zatem 30 mandatów, z czego 

3 odchodzą dla Komisji Rewizyjnej. Pozostaje 27, które jeżeli podzielić przez 4 komisje to 

wychodzi prawie 7. Stąd też ograniczenie do 7 członków – tłumaczył. W przypadku 

zgłoszenia się do prac w komisjach większej ilości chętnych niż określona w ust. 5, Rada 

poprzez głosowanie określa skład osobowy komisji stałych. Uchwała będzie wchodziła  

w życie po upływie 14 dni od ogłoszenia w Dzienniku Urzędowym Województwa 

Wielkopolskiego. Następnie wyjaśnił, dlaczego właśnie dziś Klub Radnych wystąpił  

z inicjatywą przedmiotowej uchwały. Otóż akt wejdzie w życie, jak wspomniał wcześniej,  

14 dni od jego ogłoszenia w Dzienniku Urzędowym. Uchwały wysyłane są drogą 

elektroniczną opatrzone podpisem elektronicznym. Podpis elektroniczny wyrabiany  jest w 

ciągu 2 – 3 tygodni, czyli procedura wydłuża się już do miesiąca. Zatem tyle czasu trzeba 

będzie czekać, by powołać poszczególne komisje stałe rady gminy. O zabranie głosu poprosił 

radny Tomasz Augustyn. Zgłosił wniosek formalny o zmianę zapisu pkt. 6 statutu. Przytoczył 

zapis cyt. ,,W przypadku zgłoszenia się do prac w komisjach większej ilości chętnych niż 

określona w ust. 5, Rada poprzez głosowanie określa skład osobowy komisji stałych”. Radny 

zaproponował, by to nie rada decydowała, jeżeli zgłosi się więcej osób, tylko by odbywało się 

losowanie. Jak przypomniał, Wiceprzewodniczący Rady na początku powiedział  

o współpracy między radnymi, a ten zapis w jakiś sposób dyskryminuje tzw. mniejszość  

w radzie. Radny Augustyn uważa, że należy zapomnieć z jakich ugrupowań radni zostali 

wybrani, też jest za współpracą, działamy bowiem dla mieszkańców gminy. Owszem ilość 

radnych w  komisjach może być ograniczona, ale o ostatecznym składzie winno decydować 

losowanie, będzie to wtedy sprawiedliwe - mówił. Głos zabrał radny Adam Gidaszewski, 

który nie zgodził się ze zdaniem radnego Augustyna ponieważ, jak stwierdził, do komisji  

np. oświaty winny wejść osoby, które się na tej tematyce znają, które są ukierunkowane  

w danej dziedzinie. Radny Tomasz Augustyn dodał, że radny Gidaszewski nie ma racji, 



ponieważ on może chcieć rozwijać swoje zainteresowania i choć nie ma nic wspólnego  

np. z oświatą, to już jego wewnętrzna decyzja do której komisji będzie należał. Nie powinna  

o tym decydować rada gminy. Jak mówił dalej, żyjemy w kraju demokratycznym. Radny 

Gidaszewski stwierdził, że losowanie nie ma sensu, ponieważ jak sam radny Augustyn 

stwierdził, chciałby się rozwijać np. w komisji oświaty a może zostać wylosowany do komisji 

rolnictwa. Radny Augustyn powtórzył, że zgłasza wniosek formalny o zmianę zapisów 

przedmiotowego paragrafu. Przewodnicząca Rady zarządziła zatem głosowanie nad 

wprowadzeniem poprawki. Większością głosów wniosek radnego został odrzucony  

(5 radnych oddało głos ,,za” zmianą, 9 radnych oddało głos ,,przeciw” i 1 radny ,,wstrzymał 

się”). Następnie Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały, radni przystąpili do 

głosowania, w wyniku którego 10 głosami ,,za” i 5 głosami ,,przeciw” podjęli uchwałę  

Nr I/6/14 zmieniającą uchwałę w sprawie Statutu Gminy Kaźmierz – uchwała stanowi 

załącznik nr 14 do niniejszego protokołu. 

 

Zakończenie obrad I Sesji Rady Gminy. 

Przewodnicząca Rady zakończyła obrady I Sesji Rady Gminy Kaźmierz o godzinie 18.10, 

dziękując wszystkim za przybycie. 

Przypomniała również radnym, by w ciągu 30 dni od daty ślubowania złożyli oświadczenia 

majątkowe.  

  

 Protokolant:                 Obradom przewodniczyła: 

                                                                     Przewodnicząca Rady Gminy 

                                                                                     Arleta Wojciechowska 

 

 

 

 

 

 

 

 

Treść w/w uchwał jest dostępna w Biuletynie Informacji Publicznej Gminy Kaźmierz 

www.kazmierz.biuletyn.net. 

 

http://www.kazmierz.biuletyn.net/

